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Protokół 
z III  zwyczajnej sesji Rady Gminy  Liniewo 

odbytej w dniu 29  grudnia 2010r. w godz.  od 9.00 do 12.30  w 
Świetlicy GOKSiR w Liniewie 

 
 

 
Ad.1 
Sesję otworzył i przywitał zebranych Przewodniczący Rady Gminy  Pan Wiesław 

Szarmach stwierdzając, że obrady są prawomocne, ponieważ  w sesji uczestniczy 
15 radnych. 
 

Ponadto w sesji uczestniczyli sołtysi i zaproszeni goście. 

(Listy obecności w załączeniu do protokołu) 
 

Ad. 2 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych i wójta czy 

wnoszą uwagi do przedstawionego porządku obrad sesji. 
 

Wójt -  proszę o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Liniewo na lata 2011 – 2018 oraz skargi na Uchwałę 
XXXIII/190/2005 Rady Gminy Liniewo z dnia 29 listopada 2005 roku w sprawie ustalenia 
zasad odpłatności za wykonanie  przyłącza kanalizacyjnego do budynków w ramach 
prowadzonej inwestycji Pt "Budowa kanalizacji Sanitarnej dla miejscowości Liniewo wraz z 
kolektorem łączącym" oraz udzielenia pełnomocnictwa. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych kto jest za 
przyjęciem do porządku obrad projekty uchwał zaproponowane przez Wójta 

Gminy. 
 

Radni jednogłośnie 15  głosami przyjęli do porządku obrad proponowane przez 

Wójta projekty uchwał. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych czy wnoszą 
jeszcze uwagi do przedstawionego porządku obrad sesji. 
 

Nikt nie zgłosił więcej uwag do proponowanego porządku obrad. 
 
Radni jednogłośnie 15 głosami „za” przyjęli porządek obrad sesji, który brzmi 
następująco: 

 

Proponowany program sesji: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku dziennego. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z podjętych działań w okresie międzysesyjnym. 
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5. Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Gminy Liniewo z organizacjami  

pozarządowymi za rok 2010. 

6. Interpelacje i wnioski radnych. 

7. Uchwalenie budżetu gminy na 2011 rok. 

a) stanowisko komisji Komunalnej i Budżetu, 

b) stanowiska pozostałych komisji stałych Rady Gminy, 

c) dyskusja, 

d) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

e) głosowanie. 

8. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Liniewo na lata 

2011 – 2018 

b) przyjęcia aktualizacji planu gospodarki odpadami Gminy Liniewo na lata 

2008  - 2011 z uwzględnieniem perspektywy na lata 2012 - 2015, 

c) ustalenia stawki za pobór wody z wodociągów wiejskich, wprowadzenie 

ścieków  do kanalizacji oraz zrzut ścieków do oczyszczalni ścieków w Orlu w 

Gminie  Liniewo na rok 2011, 

d) przyjęcia planów pracy Rady Gminy Liniewo, Komisji Rewizyjnej i 

pozostałych  komisji stałych Rady Gminy Liniewo, 

e) wysokości ryczałtów dla przewodniczącego, wiceprzewodniczącego,  

przewodniczących i zastępców komisji i radnych Rady Gminy Liniewo za  

uczestniczenie w sesjach, posiedzeniach  

f) wynagrodzenia Wójta Gminy Liniewo, 

g) zmian w budżecie gminy, 

9. Odpowiedzi na interpelacje radnych. 

10. Wolne głosy i wnioski. 

11. Zakończenie sesji. 
 

Ad.4 
Sprawozdanie z podjętych działań w okresie międzysesyjnym przedstawił Wójt 
Gminy Mirosław Warczak.  

(sprawozdanie w załączeniu do protokołu) 
 

Jerzy Bałachowski – odnośnie kwoty za budowę kanalizacji sanitarnej, 12 mln zł to  jest 

duża suma i od nowego roku musimy pasać programy, bo nasz budżet tego nie 

wytrzyma. 

 

Ad. 5 

Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Gminy Liniewo z organizacjami  

pozarządowymi za rok 2010 

 

Radni nie wnieśli uwag ani zapytań do przedstawionego sprawozdania 

 

Ad. 6 

Interpelacje i wnioski radnych 
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Stanisław Burek – w Lubieszynie naprzeciwko remizy strażackiej  trzeba usunąć 2 brzozy, 
które rośną przy drodze. Przejeżdża tam dużo samochodów, a te drzewa ograniczają 
przejezdność, 

- czy mieszkańcy Gminy mają możliwość otrzymania bezpłatnej porady radcy prawnego, 
- wnioskuję o przeniesienie biura ODR z powrotem do Urzędu. 
 
Jerzy Czapiewski – przydałby się nam w okresie zimowym  pracownik z prac społecznie – 
użytecznych. Może od nowego roku uda się tak zrobić, aby w każdej wiosce była osoba już 
od początku roku, głownie do odśnieżania. 
 
Grzegorz Michnowski – dlaczego w Garczynie nie ma piasku do posypywania chodników? 
- trzeba uregulować prawo własności drogi  Garczyna do Kobyla, można ją oddać do 
Powiatu. 
 
Zdzisław Bela – jakie są roczne straty na wodzie w m3 ? Na jaką to opiewa kwotę? Jakie są 
konsekwencje wyciągnięte od osób kradnących wodę? Trzeba wyruszyć w teren i 
sprawdzić kto jeszcze kradnie wodę. 
 
Benedykt Knitter – w Sobączu wszystkie drogi są powiatowe i są one odśnieżane na 
końcu. Trzeba zainterweniować do ZDP. 
 
Ad. 7  

Uchwalenie budżetu gminy na 2011 rok 

Pan Wójt Mirosław Warczak omówił planowany budżet na 2011r. 

 

Pani skarbnik Danuta Skuza omówiła autopoprawki do budżetu po uwzględnieniu 

opinii składu orzekającego RIO. 

 

a) stanowisko komisji Komunalnej i Budżetu 

 
Benedykt Knitter – Przewodniczący Komisji Komunalnej i Budżetu Komisja 
pozytywniezaopiniowała przedstawiony przez Wójta gminy Projekt Budżetu na 2011r. 
Komisja uznała, że dochody bieżące i majątkowe  Gminy w kwocie  16 154 015zł 
zaplanowano realnie i są możliwe do osiągnięcia. Ustalone wydatki bieżące i majątkowe w 
kwocie 18 113 346zł przewiduje się pokryć z przychodem z tytułu zaciągniętych kredytów 
co jest zgodne z prawem. Zapoznaliśmy się z opinią  RIO  wobec czego jesteśmy za 
podjęciem Uchwały Budżetowej na 2011r. po uwzględnieniu autopoprawek. 
 

b) stanowiska pozostałych komisji stałych Rady Gminy 

 
Tadeusz Borkowski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – komisja jednogłośnie 
przyjęła budżet proponowany na 2011r. 
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Grzegorz Michnowski – Przewodniczący Komisji Oświaty – każdemu członkowi daję 
wolną rękę w głosowaniu. 
 
Jerzy Bałachowski – Przewodniczący Komisji Rolnej – ten budżet jest na przetrwanie, 
trzeba się dokładniej przyjrzeć działaniom, bo może nie starczyć na wszystko. 
 
c) dyskusja 

 

Stanisław Burek – dopatrzyłem się braku wykazu inwestycji na 2011r. Kwota 40 000zl na 
podróże służbowe to na dzień wychodzi 140km . Jest to duża kwota. 
 
Skarbnik – inwestycje na 2011r. stanowią odrębny dokument w postaci załącznika nr 2  i 
wykazu przedsięwzięć do WPF. W załączniku nr 2 są przedsięwzięcia inaczej wydatki 
zadania inwestycyjne. Będą to inwestycje finansowane ze  środków z UE, wyłącznie 
własnych oraz umów. Z wykazu przedsięwzięć realizowanych z udziałem środków z UE są 
4 zadania: boisko w Wysinie, ciągłość modernizacji oczyszczalni ścieków w Orlu, 
rekultywacja składowiska odpadów w Liniewskich Górach oraz kanalizacja Wysin, Stary 
Wiec, Płachty. Będziemy się starać wprowadzać kolejne zadania do budżetu. Ten 
dokument  pokazuje nam na co nas stać. Musimy obciąć wydatki bieżące, aby móc 
planować ponad nasze możliwości. Regionalna Izba Obrachunkowa zaopiniowała projekt 
budżetu pozytywnie. W sprawie planu na  delegacje, Kwota na delegacje jest na poziomie 
roku 2010, zwiększenie wydatków jest na poziomie 1%, aby móc zbilansować budżet. Z 
Liniewa dojazd autobusem jest utrudniony gdziekolwiek i pracownicy muszą jeździć 
samochodami, a te delegacje są droższe niż delegacje autobusami, są także w tym ryczałty 
za używanie prywatnego samochodu do celów służbowych, ponieważ nie mamy 
samochodu służbowego.  W tym roku postaramy się zwiększyć oszczędności na wydatkach, 
bo tylko to pozwoli nam na realizacje zadań inwestycyjnych przy tak skromnych 
dochodach naszej gminy.  
 
Wójt – kwoty na podróże służbowe  są takie same jak w zeszłym roku. Pracownicy muszą 
jeździć i załatwiać sprawy, są to rzeczy konieczne. 
 
Ryszard Kruszyński – planujemy kupić agregat i koparkę, ale ważny jeszcze byłby zakup 
dużej równiarki samojezdnej. Już za 25 000 – 30 000 można by taką kupić. A jest to zakup 
konieczny. 
 
Grzegorz Michnowski – ten budżet jest na przetrwanie, mamy zaciągnięte kredyty i 
będziemy czekać tylko na koniec roku, a powinniśmy iść do przodu. Uchwała budżetowa na 
rok 2011r. i podwyżki dla radnych kolidują ze sobą. Część pieniędzy z biblioteki można 
przenieść  na kulturę. W bibliotece  są dwie osoby i dwa pomieszczenia i nie jest im aż tyle 
potrzebne. W tym roku mówiliśmy o wymianie eternitu na szkole w Garczynie, a nie jest to 
ujęte w budżecie. 
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Wójt – staramy się spiąć i poukładać ten budżet. Nie zgodzę się z tym, że ten budżet nie jest 
rozwojowy. W załączniku nr 2 są wszystkie zadania zaplanowane nalata 2011 – 2016.. Są 
one rozwojowe i nowatorskie. Nie ma możliwości podjęcia się zbyt dużych zadań, bo 
budżet by tego nie wytrzymał i wszystko zostałoby zablokowane. Nad wszystkim jest 
nadzór RIO  i nowa ustawa o finansach publicznych. 
 
d) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy odczytał Uchwałę Nr 146/g436/III/P/10 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 17 grudnia 2010r. w sprawie 

opinii o projekcie uchwały budżetowej Gminy Liniewo na 2011r. oraz możliwości  

sfinansowania deficytu budżetu. 

(uchwala w załączeniu do protokołu) 
 

e) głosowanie 

 

Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych kto jest za 

uchwaleniem budżetu na 2011r. 

 

Radni 13 głosami „za” przy 2 „wstrzymujących”  przyjęli budżet na 2011r. 

(uchwała jako załącznik do protokołu)  
 

Ad. 8 

Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Liniewo na lata 2011 – 2018 

 

Grzegorz Michnowski – my zastanawiamy się skąd wziąć na kanalizację Wysina, Starego 
Wieca i Płacht. Zdejmiemy 200 000 z Internetu szerokopasmowego oraz połączenia 
wodociągowego między Orlem i Garczynem, które aż tak nie jest konieczne i już mamy 
950 000zł. Farma wiatrowa miała przynieść gminie  3 mln zł, a teraz już zeszło do 
500 000zł.Nie jestem przeciwnikiem , ale to nie jest dużo. 
 
Skarbnik – planowana inwestycja, na którą będziemy składać wniosek w styczniu okazuje 
się droższa niż zapisana w WPF więc będziemy szukać możliwości sfinansowania tego 
zadania. Cieszą się, że Pan Radny ma sposób na rozwiązanie tego problemu. Jeżeli będzie 
to tylko możliwe przesuniemy pieniądze z Garczyna do Wysina, bo trochę to nam pomoże. 
Odnośnie budżetu przetrwania to nie mogę się z tym zgodzić. Nasza Gmina posiada 
płynność finansowąa są gminy, które mają zachwianą płynność finansową Mamy kredyt 
zaciągnięty w BGK  na budowę dróg w wysokości 1 000 000zł. Spłaty rozłożone na 8 lat. 
Jeżeli mamy zobowiązania to musimy wykazać, że jesteśmy wypłacalni. Na budowę 
oczyszczalni ścieków w Orlu i kanalizację w Głodowie otrzymamy dotację z RPO, ale ze 
swojej strony musieliśmy wykazać ponad 3 000 000zł w tym 1 430 000zł pożyczka z 
WFOŚiGW w Gdańsku. Umowy na zadania z RPO I PROW są podpisane i pieniądze są 
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pewne, środki na realizację inwestycji trzeba wyłożyć z własnego budżetu albo kredytu, bo 
najpierw się płaci a później jest refundacja. Każdy budżet jest budżetem przetrwania. 
Ciągle się denerwujemy czy subwencje i dotacje wpłyną na czas. Dotacje na zadania 
rządowe musimy wykładać ze swoich środków, aby sfinansować wypłaty zasiłków. 
Chcielibyśmy żeby ten budżet był większy, gdyż oczekiwania są dużo większe. Uchwała o 
WPF posiada informację opisową o planowanych dochodach i wydatkach do 2018r. oraz 
planowanych przedsięwzięciach do 2016r. Zaplanowaliśmy  również dochody z tytułu 
podatku od nieruchomości planowanej inwestycji farmy wiatrowej. Według nowej ustawy 
o finansach publicznych dochody bieżące muszą finansować wydatki bieżące, a na 
inwestycyjne możemy przeznaczyć kredyty i dochody majątkowe.  Jak Państwo pamiętają 
na sesji 14 grudnia byli przedstawiciele farmy wiatrowej, którzy potwierdzili rozpoczęcie 
budowy i podali przybliżoną wartość dochodów w kwocie 3 mln zł. My przyjęliśmy z 
ostrożności mniej, ale więcej zawsze można przyjąć. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jeszcze  jakieś uwagi do 

przedstawionego projektu uchwały. 

 

Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy odczytał Uchwałę Nr 145/g436/F/III/10 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 17 grudnia 2010r. w sprawie 

opinii o projekcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej gminy 

Liniewo na lata 2011-2018. 

(uchwala w załączeniu do protokołu) 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych kto jest za 

podjęciem uchwały. 

 

Radni 13 głosami „za” przy 2 „wstrzymujących”  przyjęli uchwałę. 

 (uchwała jako załącznik do protokołu)  
 

 

b) przyjęcia aktualizacji planu gospodarki odpadami Gminy Liniewo na lata 2008  - 2011 

z uwzględnieniem perspektywy na lata 2012 – 2015 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 

przedstawionego projektu uchwały. 

 

Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
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Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 
Radni 15 głosami „za”  podjęli uchwałę. 

(uchwała jako załącznik do protokołu)  
 

 

 

c) ustalenia stawki za pobór wody z wodociągów wiejskich, wprowadzenie ścieków  do 

kanalizacji oraz zrzut ścieków do oczyszczalni ścieków w Orlu w Gminie  Liniewo na rok 

2011 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 

przedstawionego projektu uchwały. 

 

Stanisław Burek – wnioskuję o zmniejszenie stawki za 1m3 wody do 2,80 + VAT. 
 
Wobec braku innych propozycji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

stawkę zaproponowaną przez Wójta 2,85+VAT 

 

Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych kto jest za 
przyjęciem stawki 5,7 + Vat. 

 
Radni 9 głosami „za” przy 6 „przeciw”  przyjęli stawkę 2,85zł + VAT. 
 
Zdzisław Bela – wnioskuję o zmniejszenie stawki za 1m3 ścieków dowożonych wozami 
asenizacyjnymi do wysokości 5,5zł + VAT. 
 
Wobec braku innych propozycji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

stawkę zaproponowaną przez Wójta 5,70+VAT 

 

Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych kto jest za 

przyjęciem stawki 5,7 + Vat. 
 

Radni 11 głosami „za” przy 4 „wstrzymujących”  przyjęli stawkę 5,70zł + VAT. 
 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jeszcze jakieś uwagi do 

przedstawionego projektu uchwały. 

 

Radni nie wnieśli żadnych więcej uwag ani zapytań. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
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Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych kto jest za 

podjęciem uchwały. 
 
Radni 10 głosami „za” przy 5 „wstrzymujących”  podjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu)  
 

d) przyjęcia planów pracy Rady Gminy Liniewo, Komisji Rewizyjnej i pozostałych  

komisji stałych Rady Gminy Liniewo 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 

przedstawionego projektu uchwały. 

 

Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych kto jest za 

podjęciem uchwały. 
 
Radni 15 głosami „za”  podjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu)  
 

 

e) wysokości ryczałtów dla przewodniczącego, wiceprzewodniczącego,  

przewodniczących i zastępców komisji i radnych Rady Gminy Liniewo za  uczestniczenie 

w sesjach, posiedzeniach  

 
Benedykt Knitter – Przewodniczący Komisji Komunalnej i Budżetu – komisja jest za 
podjęciem proponowanych stawek diet radnych. 
 
Grzegorz Michnowski – Przewodniczący Komisji Oświaty – członkowie komisji mają 
wolną rękę w głosowaniu. Uważam, że wyjazd na sesję 2 razy w miesiącu nie jest aż tak 
dużym kosztem. Jestem za kwotą 350zł dla radnych. 
 
Jerzy Bałachowski – Przewodniczący Komisji Rolnej – członkowie komisji mają wolna 
rękę. 
 
Stanisław Burek –na czyj wniosek są podwyżki diet radnych? Będzie to trudny rok i 
trzeba je na ten czas zamrozić. 
 
Sekretarz – projekt podwyżek wyszedł wspólnie od  Przewodniczącego Rady, Wójta oraz 
radnych. 
 
Stanisław Burek – zgłaszam formalny wniosek o zamrożeniu na tok podwyżek. 
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Wobec braku innych propozycji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

stawkę zaproponowany projekt uchwały. 

 
Stanisław Burek – mój wniosek jest dalej idący i to on powinien być jako pierwszy 
przedstawiony  pod glosowanie, ponieważ przynosi 30 000zł oszczędności dla budżetu 
gminy. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych kto jest za 
przyjęciem proponowanych przez Pana Wójta stawek diet dla radnych. 

 
Radni 9 głosami „za”, 5 „przeciw” przy 1 „wstrzymującym”  podjęli stawki 
proponowane przez Wójta. 
(uchwała jako załącznik do protokołu)  
 
f) wynagrodzenia Wójta Gminy Liniewo 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 

przedstawionego projektu uchwały. 

 

Grzegorz Michnowski – mam 2 propozycje do tej uchwały. Pierwsza to, aby zamrozić 
pensję wójta na rok i za rok ustalić nową. Druga propozycja to powiązanie płacy Wójta z 
płacami pracowników. I co roku pensja Wójta podnosiłaby się  na takim poziomie jak 
pracownikom. 
 
Benedykt Knitter – wynagrodzenie zasadnicze jest tylko ustalane, a reszta komponentów 
przyznawana jest obligatoryjnie.  
 

Sekretarz – wójta okres zatrudnienia trwa 4 lata czyli na okres kadencji. Po jej 
zakończeniu kończy się stosunek pracy. 14 grudnia nastąpił nowy stosunek pracy ze 
wszystkimi jej konsekwencjami. Należy podjąć nową uchwałę. Rozporządzenie określa 
minimalne i maksymalne stawki. Wynagrodzenie Wójta ma wzrosnąć o 880zl brutto. Nie 
można wiązać wynagrodzenia wójta z wynagrodzeniami pracowników. Bo to rada ustała 
płacę Wójtowi, a pracownikom Wójt ustala kryteria podwyżek. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jeszcze jakieś uwagi do 

przedstawionego projektu uchwały. 

 

Radni nie wnieśli żadnych więcej uwag ani zapytań. 

 

Wobec braku innych propozycji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

stawkę zaproponowany projekt uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
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Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 
Radni 10 głosami „za”, 4 „przeciw” i 1 „wstrzymującym”  podjęli uchwałę. 

(uchwała jako załącznik do protokołu)  
 
g) zmian w budżecie gminy 

 

Pani Skarbnik omówiła zmiany w budżecie. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jeszcze  jakieś uwagi do 

przedstawionego projektu uchwały. 

 

Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 
Radni 13 głosami „za” przy 2 „wstrzymujących”  przyjęli uchwałę. 
 (uchwała jako załącznik do protokołu)  
 

h) skargi na Uchwałę XXXIII/190/2005 Rady Gminy Liniewo z dnia 29 listopada 2005 roku 
w sprawie ustalenia zasad odpłatności za wykonanie  przyłącza kanalizacyjnego do budynków 
w ramach prowadzonej inwestycji Pt "Budowa kanalizacji Sanitarnej dla miejscowości 
Liniewo wraz z kolektorem łączącym" oraz udzielenia pełnomocnictwa 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 

przedstawionego projektu uchwały. 

 

Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 

Radni 14 głosami „za”  podjęli uchwałę. Jeden radny nie uczestniczył w 
głosowaniu. 
(uchwała jako załącznik do protokołu)  
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Ad. 9 

Odpowiedzi na interpelacje radnych 

 

Wójt omówił składany przez gminę wniosek na kanalizację Wysin, Stary Wiec, 

Płachty. 

 

Wójt – prace społecznie – użyteczne – wniosek składamy w styczniu rozliczany jest on w 
grudniu. Wiem, ze takie osoby są potrzebne, ale nie da się tego przyśpieszyć, 
- wycięcie brzóz – wycięcie drzew musi być uzgodnione z mieszkańcami, aby nie 
kolidowało to z ich interesami, 
 

Sekretarz – porady prawne – nasz radca nie udziela porad prawnych dla mieszkańców, 
ponieważ jest zatrudniony na 1/3 etatu i ma sporo pracy w urzędzie. Z doświadczenia 
wiemy, że osoby, które zgłaszały się po poradę prawną oczekiwały poprowadzenia całej 
sprawy przez radcę prawnego i w obecnej chwili takiej możliwości nie ma. Stowarzyszenie 
KIR w Kościerzynie oferuje bezpłatne porady prawne, nawet chcieli przyjechać do gminy, 
ale nie było zainteresowania ze stron mieszkańców. 
 - przeniesienie biura ODR -  biuro ODR było w urzędzie i nikt ich stąd nie przenosił, 
przeprowadzili się dobrowolnie.. Szczegółów przeprowadzki nie znam ani dlaczego. Mamy 
wolne to pomieszczenie, które wcześniej zajmowała pani Gabrysia. Delikatnie je 
wyremontujemy i można się wprowadzać. 
- droga Garczyn – Kobyle – jeśli ta droga jest własnością gminy, ale zarządcą jest powiat. 
Zajmiemy się tą sprawą. 
Krystian Breski – odśnieżanie Sobącza – za to odpowiedzialny jest ZDP, my zgłosimy 
zaistniała sytuację, 
 - kradzieże wody – toczyło się postępowanie w sądzie w sprawie kradzieży wody wobec 
kilku osób. Zostali oni ukarani, ale te kary nie są dla nas satysfakcjonujące, 
- techniczne straty wody – płukania hydroforni pobierają ok. 40%, bo są one dość często 
płukane. W tym także są kradzieże to ok. 10%, a 20 – 25% to inne wydatkowanie wady m. 
in. na straże pożarne. 
- prace społecznie – użyteczne – próbowaliśmy podjąć uchwalę w sprawie prac 
społecznie użytecznych, ale jest ona wstrzymana, ponieważ Powiatowy Urząd pracy nie ma 
wytycznych. Nie wiadomo kiedy plan zostanie uchwalony. Wiemy już, że zostały obcięte 
kwoty i mogą one być obcięte do 70%. Plan obejmuje miesiące od marca do grudnia. My też 
jesteśmy w niekomfortowej sytuacji, bo przydałby się nam także taki pracownik. 
- piasek – z doświadczenia wiemy, że taki pozostawione na chodniku piasek szybko ginie, a 
jeśli nie zginie to zamarza i nic nie można z tym zrobić. Wozimy na bieżąco do 
wyznaczonych miejsc piasek, ale w małych ilościach.  
- równiarka – najtańsze równiarki w miarę dobrym stanie są z lat 80. i kosztują 40 000zł. 
nie ma możliwości kupić tańszego i sprawnego sprzętu. Gmina Przywidz kupiła dużą 
równiarkę za 0,5mln zł. Serwis takiej równiarki to koszt 20 000zł. są to bardzo drogie 
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sprawy, a za takie dwa serwisy mamy 2 lata równania, bo my rocznie na wynajęcie 
równiarki wydajemy 15 000zł. 
 
Ryszard Kruszyński – ale równane jest tylko raz do roku. 
 
Krystian Breski – równanie naszą równiarką może przynieść efekty. Nie stać nas na 
zakup równiarki, która będzie stała przez 90% czasu. W zeszłym roku nas równanie 
wydaliśmy 13 000zł. Oferentowi  w zeszłym roku pękł tłok. Koszt naprawy wyniósł 8 000zł 
i na pewno dużo u nas nie zarobił. 
 

Ad. 10 

Wolne głosy i wnioski 

 

Pani Gabriela Borowicka zaprosiła na szkolenie w dniu 11 stycznia 2011r. na 

godz. 11.00 

 

Gabriela Borowicka – współpraca z gminą układa się nam dobrze, a co było do tego się 
nie wraca. Jestem pracownikiem i musze się dopasować do woli swojego szefa. 
 
Jerzy Czapiewski – chciałbym uczulić na pewne sprawy. Państwo Kajzer z Głodowa 
uratowali łabędzie przed zamarznięciem. Dzwoniliśmy do organizacji ochrony zwierząt, 
ale nikt się nie zainteresował i nie przyjechał. Dopiero, gdy sprawa trafiła do gazet to 
zaraz znalazło się zainteresowanie.  
 
Stanisław Burek – chciałbym, aby radca prawny uczestniczył w obradach sesji Rady 
Gminy oraz po 1,5 godziny obrad sesji powinna być przerwy. Proszę o przekazanie 1000zł z 
mojej diety na OSP w Lubieszynie. 
 
Marcin Łankowski – dobrym pomysłem byłoby powołanie do życia spółdzielni socjalnej. 
 
Józef Moritz – trzeba zatrudnić kogoś do odśnieżania chodników w gminie, bo sołtys sam 
sobie nie da rady, 
- zgłaszałem do gminy wniosek o piasek i dostajemy tylko małe kupki piasku. 
 
Alfons Troka – trzeba zrobić dyżury w zakładzie komunalnym, na wypadek awarii żeby 
ktoś był uchwytny. 
 
Krystian Breski – każdy właściciel działki zobowiązany jest odśnieżyć chodnik przed 
swoją posesją chyba, że podziela ją pas zieleni wtedy zarządca drogi. Panu Sołtysowi z 
Garczyna zapewne chodzi o ulicę Kasztanową. Tam chodniki odśnieża zarządca i gmina 
nie może wchodzić w kompetencje powiatu. Jedynie możemy tę sprawę zgłosić, 
- piasek jest wysypywany w większej ilości w Liniewie, ponieważ są tam beczki, w których 
jest ten piasek składowany i nie straci swoich właściwości, 
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 - dyżury pracowników komunalnych to dość duże koszta i będą obciążały drogi, kiedy 
musza to wyjeżdżają, bo są to sytuacje doraźne. 
 
Alfons Troka – takiemu pracownikowi za sobotę można dać wolny inny dzień. 
 
Krystian Breski – możemy usiąść i się nad tym zastanowić. 
 
Pan Wójt złożył wszystkim zebranym najserdeczniejsze życzenia noworoczne. 
 

Po wyczerpaniu porządku obrad sesję zakończono o godzinie 12.30. 
 
 

 
 
  Protokołowała                                                                           Zatwierdzam 
Michalina Zielińska                                                                                                                                                  
                                                                                                 Wiesław Szarmach 

                                                                                          Przewodniczący Rady Gminy  

 

 

 


